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REVISTA PRESEI 

 

 

 Noul Contract Colectiv de Muncă din Agenția Națională de Presă 

AGERPRES pentru perioada 2021-2023 a intrat în vigoare! 

Documentul conține clauza de conștiință a jurnalistului, precum și norme de dialog 

social la nivel european 

Sindicatul Român al Jurnaliştilor MediaSind  - Filiala AGERPRES a negociat şi 

semnat cu directorul general al Agenţiei Naţionale de Presă AGERPRES, Claudia 

Nicolae, şi cu membrii Consiliului Director al instituţiei publice de presă 

Contractul Colectiv de Muncă pentru perioada 2021-2023. Documentul, verificat și 

înregistrat la ITM București (foto), conţine reguli europene privind libertatea de 

exprimare, Codul Deontologic al Jurnalistului, Ghidul de Etică pentru 

Fotojurnalism şi, nu în ultimul rând, prevederi importante pentru asigurarea unor 

condiţii de muncă demne de o instituţie publică de presă. 

Contractul reglementează drepturile şi obligaţiile angajaţilor şi angajatorului, 

stabilind, pe lângă  măsuri ferme pentru apărarea şi garantarea locurilor de muncă, 

şi o serie de reguli privind funcţionarea dialogului social la standarde europene. 

Contractul încheiat menține prevederile care oferă garanţii profesionale pentru 

jurnaliştii agenţiei, cum ar fi clauza de conştiinţă. De asemenea, CCM garantează 

caracterul confidenţial al surselor de informare ale jurnalistului AGERPRES.  

Aceste prevederi sunt menite să asigure independenţa editorială a Agenţiei 

Naţionale de Presă şi libertatea de exprimare a angajaţilor AGERPRES, dar şi 

obligaţii profesionale pentru îndeplinirea misiunii prevăzute în Legea de organizare 

şi funcţionare a ANP AGERPRES, şi anume de a prezenta în mod obiectiv și 

echidistant realitățile vieții social-politice, economice, religioase și cultural-

științifice ale țării, promovând valorile democratice, civice și morale. 
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Înfiinţată în anul 1889, Agenția Națională de Presă AGERPRES este prima agenție 

de presă din România. Instituția s-a numit, de-a lungul vremii, Agenția Telegrafică 

a României sau Agenția Română, Agenția Telegrafică Română "Orient-Radio" - 

RADOR, Agenția Română de Presă - AGERPRES, Agenția Națională de Presă 

ROMPRES și, din 2008, Agenția Națională de Presă AGERPRES. 

(www.agerpres.ro) 

Înființat în anul 2001, Sindicatul Român al Jurnaliștilot MediaSind - SRJ 

MediaSind este organizația națională a jurnaliștilor și a lucrătorilor din mass-

media, care continuă tradiția federației cu același nume. MediaSind și-a câștigat 

renumele de apărător al oamenilor din presă și tipografii, asumându-și, printre 

multe altele, inițierea și semnarea primului Contract Colectiv de Muncă din Mass-

Media, dar și alte contracte colective de muncă în instituții publice și private de 

presă. În prezent, SRJ MediaSind are structuri teritoariale în aproape toate județele 

țării prin filialele MediaSind AGERPRES, MediaSind TVR, MediaSind Radio 

România și MediaSind Freelanceri. Este membru - fondator al Federației Cultură și 

Mass-Media FAIR-MediaSind - organizație afiliată la Federația Internațională a 

Jurnaliștilor, Federația Europeană a Jurnaliștilor, UNI Global Union și 

Confederația CNSLR-Frăția.(www.mediasind.ro). 

(Sursa: Departament Comunicare SRJ MediaSind)                                      

                                                                         

 

 Sedinţă CSAT - marţi; situaţia de la Marea Neagră şi încheierea misiunii 

Resolute Support din Afganistan, pe ordinea de zi 

Membrii Consiliului Suprem de Apărare a Ţării se reunesc marţi, sub conducerea 

preşedintelui Klaus Iohannis, pe ordinea de zi a reuniunii fiind incluse subiecte 

privind starea de securitate în regiunea Mării Negre şi implicaţiile pentru România, 

precum şi încheierea misiunii NATO Resolute Support din Afganistan. 

 

Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat joia trecută că va fi convocată o şedinţă a 

CSAT pentru a discuta despre situaţia din zona Mării Negre. 

 

www.agerpres.ro
www.mediasind.ro
https://www.agerpres.ro/politica/2021/04/22/video-sedinta-csat-pe-27-aprilie-situatia-de-la-marea-neagra-si-incheierea-misiunii-resolute-support-din-afganistan-pe-ordinea-de-zi--701914
https://www.agerpres.ro/politica/2021/04/22/video-sedinta-csat-pe-27-aprilie-situatia-de-la-marea-neagra-si-incheierea-misiunii-resolute-support-din-afganistan-pe-ordinea-de-zi--701914
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"Voi convoca pe săptămâna viitoare o şedinţă a CSAT dedicată special acestei 

zone de tensiune din Marea Neagră şi acumulării de trupe pe graniţa de est a 

Ucrainei. Nu vreau să intru în foarte multe detalii de tip militar, dar vreau să îi 

asigur pe români că noi suntem pe fază", declara, atunci, şeful statului. 

 

El a catalogat situaţia din zonă "îngrijorătoare". 

"Au apărut tensiuni în regiunea Mării Negre, cu accent special pe zona de graniţă 

de est a Ucrainei. Noi urmărim cu foarte mare atenţie aceste lucruri. Să nu îşi 

imagineze cineva că noi stăm şi aşteptăm informaţii de la alţii. Noi dăm informaţii 

altora, fiindcă avem servicii foarte performante pe această zonă. Am avut mai 

multe discuţii cu ministrul Apărării şi cu alţi conducători de servicii specializate, 

cunoaştem foarte bine situaţia din teren şi tensiunile care se creează acolo ne 

preocupă foarte mult. Suntem extrem de îngrijoraţi. Însă situaţia este una care 

trebuie extrem de atent evaluată, nu doar militar şi securitar, ci şi diplomatic. Şi 

acest lucru îl facem", a precizat preşedintele Klaus Iohannis. 

 

Cât priveşte încheierea misiunii NATO Resolute Support, pe 15 aprilie ministrul 

Apărării, Nicolae Ciucă, sublinia că misiunea în Afganistan se va încheia pentru 

MApN numai atunci când toţi militarii români vor fi în siguranţă acasă. La 

reuniunea miniştrilor Afacerilor Externe şi ai Apărării din NATO a fost adoptată o 

Declaraţie comună a Consiliului Nord-Atlantic prin care a fost decisă demararea 

procesului de retragere a forţelor aliate din Afganistan începând cu data de 1 mai 

până la data de 11 septembrie 2021. 

 (Sursa: Agerpres) 

 

 România va cere UE o amânare de o lună, până pe 31 mai, a depunerii 

PNRR (în baza căruia ar urma să fie finanțate proiecte în valoare de peste 30 

mld. euro). Ministrul Proiectelor Europene: Există probleme politice și 

probleme tehnice. 

Anunțul a fost făcut de către Cristian Ghinea, ministrul Investițiilor și Proiectelor 

Europene, după ce de dimineață Ludovic Orban spunea că UE, prin Comisia 

Europeană, a respins proiectul de 600 de milioane de euro pentru conectarea la 

gaze a sute de localități din România, prin Planul Naţional de Redresare şi 
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Rezilienţă (PNRR). Acesta este al doilea mare proiect mare respins de Comisie, 

după cel legat de refacerea sistemului de irigații.  

Ghinea susține că „nu s-a respins definitiv nimic pentru că nu s-a depus încă 

nimic”, dar confirmă faptul că autoritatea europeană a transmis mai multe 

observații pe subiect.  „În general Comisia nu prea agreează finanțarea 

infrastructurii de combustibili fosili”, spune ministrul. 

Principalele declarații: 

 Continuăm discuțiile pe toate proiectele. Să fie clare câteva lucruri. Comisia 

Europeană are genul ăsta de dialog cu toate statele membre. Bulgaria, 

Olanda, Finlanda, Polonia, se pregătesc și spun că vor trimite după 30 

aprilie. 

 Din discuția cu premierii, vicepremierii și domnul Orban am convenit că 

vom merge pe calendarul de depunere pentru 31 mai. Am avut o discuție cu 

domnul Orban în care ne-am lămurit, l-am întrebat ce a vrut să spună, mi-a 

spus că a declarat că sunt discuții tehnice. 

 Ca să lămuresc chestiunea cu s-a greșit sau nu, nu s-a greșit, e o distanță pe 

care trebuie să o recuperăm, am făcut eforturi fabuloase în trei luni cu toate 

echipele de la ministerele de linie. Se trimit la Comisie propunerile, se 

primește feedback și așa mai departe. Nu există motive de îngrijorare. 

 Eu sunt foarte mulțumit că avem componente de Sănătate, Educație, 

Infrastructură, Păduri, apreciate de Comisie, cu care am bătut aproape 

palma. Sunt unele probleme tehnice pe care trebuie să mai lucrăm, altele 

sunt probleme politice. Autostrăzile, alocarea de 4 miliarde de euro, e o 

problemă politică. Comisia nu ar trebui să aibă părere despre mărimea 

alocării, ci observații tehnice pe chestiune. Fac apel la liderii PSD să nu mai 

submineze negocierele dure cu Comisia Europeană. Când negociezi dur cu 

un partener extern ești subminat de oameni care se află în treabă și fac 

declarații. 

 Nimic nu s-a respins, pentru că nimic nu s-a depus oficial. Nu s-au întors, 

am primit e-mail-uri de tipul aici trebuie să îmbunătățiți. Spun că trebuie să 

fim uniți.  Ministerele de linie, miniștrii, sunt mereu invitați să participe la 
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procesul de negociere, ei susțin proiectele pentru că ei le-au scris. Nu s-au 

blocat negocierile. 

 Este destul de sceptică Comisia Europeană pe proiectul privind gazele. Este 

o propunere de a investi în extinderea infrastructurii de gaze, întrebarea este 

în ce regiune să începem. În general Comisia nu prea agreează finanțarea 

infrastructurii de combustibili fosili. 

Amintim, termenul agreat inițial pentru depunerea oficială a Planului Național de 

Redresare și Reziliență (PNRR) era 30 aprilie. 

Joia trecută, vicepremierul Dan Barna anunța că PNRR trebuie din nou modificat 

(pentru a treia oară), deoarece ”la unele teme, reprezentanții UE au spus că 

alocarea e prea mare și sunt dispuși să dea sume mai mici”. România a inclus, de 

exemplu, și investiții în sistemele de irigații, care ”nu sunt o reformă care ajută la 

reziliență după pandemie”, a mai spus Barna. 

Prin același plan, autoritățile urmăresc să finanțeze și contrucția Autostrăzii A7, 

care leagă Bucureștiul de regiunea Moldova, dar și metroul din Cluj. Guvernul a 

dezbătut în primă lectură PNRR la mijlocul lunii martie, când a stabilit pentru 

acesta șase axe de dezvoltare. transformare digitală, competitivitate, coeziune 

socială, sănătate, tranziția verde, politici pentru generațiile viitoare. 

 (Sursa: biziday.ro) 

 

 Florin Cîțu, primarilor de municipii: Redeschidem economia, evenimentele, 

cinematografele cu o singură condiție - vaccinare 

Preşedintele Asociaţiei Municipiilor din România, Emil Boc, a afirmat luni, la 

sfârşitul întâlnirii cu premierul Florin Cîţu, că acesta le-a transmis primarilor că au 

susţinerea Guvernului pentru a lua diverse măsuri de vaccinare la nivel local, 

printre care centre drive thru, centre mobile sau să organizeze maratoane ale 

vaccinării. 

“Sunt două mesaje ale premierului. Primul: Aveţi sprijinul Guvernului pentru 

susţinerea măsurilor de la nivel local sau judeţean de vaccinare.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/florin-citu_3112.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/vaccin_1409.html
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Adică, dacă vreţi centre drive-thru, dacă vreţi centre mobile, dacă vreţi să 

organizaţi maratoanele vaccinării, dacă doriţi alte campanii prin care voi să veniţi 

mai aproape de comunitate, aveţi uşa deschisă şi susţinerea Guvernului. De 

asemenea, din 4 mai va fi o campanie importantă prin medicii de familie, nu sunt 

obligaţi, dar prin parteneriatul prin care primarii împreună cu medicii de familie îl 

au, pot să adune mai mulţi medici de familie în această campanie şi vor apărea tot 

din 4 mai dozele de Johnson&Johnson care înseamnă o singură doză, asta ne dă 

nouă posibilitatea, cei din marile municipii, să facem un centru de drive thru cu o 

singură doză vaccinală, iar în locurile în care sunt persoane mai sărace sau 

comunităţi defavorizate să mergem cu o singură doză”, a declarat Emil Boc. 

El a prezentat şi cel de-al doilea mesaj pe care premierul l-a transmis primarilor. 

“Mesajul premierului a fost că economia trebuie să se redeschidă treptat, 

evenimentele, activităţile culturale, teatrele, opere, cinematografe, festivaluri 

trebuie să se deschidă cu o singură condiţie, vaccinare, vaccinare, vaccinare. Noi 

am venit cu susţinerea acestui demers şi am spus că un orizont cât mai repede 

anunţat pentru redeschiderea acestor activităţi ne va ajuta pe noi să susţinem şi mai 

bine campania de vaccinare pentru că dacă vorbim de festivalieri, dacă de acum le 

spunem, da, va fi în luna august Untold cu siguranţă foarte mulţi vor merge să se 

vaccineze”, a precizat preşedintele Asociaţiei Municipiilor din România. 

Emil Boc a menţionat că din cele 210.000 de persoane vaccinate în judeţul Cluj, 

mai bine de jumătate sunt din municipiul reşedinţă de judeţ. 

“Din 210.000 de persoane câte s-au vaccinat la nivelul judeţului Cluj, 125.000 sunt 

din municipiu, deci este deja un procent foarte ridicat şi dorim să-l ducem mai 

departe să putem solicita redeschiderea pieţei evenimentelor pentru că oamenii au 

nevoie şi de relaxare, şi de activităţi culturale, după cum avem nevoie de investiţii 

şi de locuri de muncă şi de redeschiderea economiei. Am încredere că vom reuşi să 

ţinem stacheta sus. În centrul de vaccinare drive thru pe care l-am deschis la ora 13 

deja în prima oră s-au vaccinat 60 de persoane şi este coadă în continuare. Vom 

lucra de la 8 – 20 în fiecare zi şi vom vom generaliza şi cu un maraton al vaccinării 

această activitate.”, a explicat Emil Boc. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Ministrul Muncii, Raluca Turcan: în primele 3 luni și jumătate ale acestui 

an, numărul de salariaţi activi a crescut cu 61.274 

Numărul de contracte noi de muncă a crescut cu 107.062 față de perioada 

anterioară declanșării epidemiei, potrivit informațiile din Registrul General de 

Evidenţă a Salariaţilor, citate de Raluca Turcan,, ministrul Muncii și Protecției 

Sociale. De asemenea, numărul de angajatori activi a crescut cu 34.386, față de 

data de 1 ianuarie 2020, a mai scris ministrul într-o postare pe pagina oficială de 

Facebook. 

În primele 3 luni și jumătate ale acestui an, numărul de salariaţi activi a crescut cu 

61.274. Ministrul a promis noi măsuri pentru creșterea ocupării, mai ales în acele 

zone și județe în care numărul locurilor de muncă este încă foarte mic, iar salariile 

nu sunt suficient de atractive. „Relansarea economiei, prin creșterea numărului de 

angajatori și, implicit, a numărului locuri de muncă bine plătite ne va asigura mai 

multe resurse bugetare pe care să le putem redistribui către cei care au cu adevărat 

nevoie”, a spus Turcan. 

În România, rata şomajului a fost în 2020 de 5%, în creştere față de anul precedent 

(3,9% în 2019), potrivit Institutului Național de Statistică. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Ministrul Finanţelor: 'Ne-am angajat să atingem un nou record al 

investiţiilor statului în economie, de 62 de miliarde de lei' 

Ministrul Finanţelor, Alexandru Nazare, a participat luni la inaugurarea unei noi 

capacitaţi de producţie a fabricii Procter and Gamble din Urlaţi, beneficiara unui 

ajutor de stat de aproximativ 29 milioane lei, investiţie care va genera peste 200 de 

locuri de muncă. 

"Încă de la începutul anului, ne-am angajat să atingem un nou record al investiţiilor 

statului în economie, de 62 miliarde lei, cu 8 miliarde lei mai mult ca în 2020, iar o 

parte din acestea o reprezintă şi schemele de ajutor de stat. Voi continua sa susţin 

şi voi face tot posibilul să extind aceste programe, întrucât investiţiile reprezintă un 

motor important de relansare şi creştere economică pentru România.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/alexandru-nazare_3685.html
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În propunerea PNRR trimisă la Bruxelles am prevăzut o suplimentare de 200 

milioane de euro pentru schemele de ajutor de stat şi vom continua negocierile 

astfel încât să primim aceşti bani pentru impulsionarea investiţiilor private în ţara 

noastră. Mai multe investiţii înseamnă sume mai mari care se întorc la bugetul de 

stat prin taxe, impozite, contribuţii, precum şi o dezvoltare regională accelerată. 

Încurajez în continuare companiile să acceseze măsurile de stimulare a economiei 

puse la dispoziţie de statul român, inclusiv schemele de ajutor de stat în vigoare", a 

declarat Alexandru Nazare, potrivit agerpres.ro. 

De asemenea, pe lângă contribuţiile directe şi indirecte la bugetul de stat şi pe 

lângă crearea noilor locuri de muncă, investiţia în noua fabrică Procter and Gamble 

plasează România pe harta globală a producţiei capsulelor de detergent lichid şi va 

genera exporturi substanţiale în pieţele internaţionale, se precizează într-un 

comunicat al Ministerului Finanţelor remis luni AGERPRES. 

Reprezentanţii Procter and Gamble şi-au exprimat aprecierea faţa de autorităţile 

statului român pentru parteneriatul care a condus la realizarea noii unităţi de 

producţie şi şi-au luat angajamentul ferm de continua, pe termen lung, investiţiile 

pe plan local. 

În context, ministrul Finanţelor a adăugat că explorează posibilitatea 

operaţionalizării schemelor de ajutor de stat pentru investiţii verzi, precum şi 

creşterea numărului beneficiarilor de ajutoare de stat din rândul industriilor cu 

valoare adăugată mare în economie şi al companiilor active în zona de cercetare şi 

inovare. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Cătălin Drulă anunță ce autostrăzi ar putea fi construite cu fonduri din 

PNRR 

Ministrul Transporturilor şi Infrastructurii, Cătălin Drulă, a discutat, luni, la 

Bruxelles, cu vicepreşedintele executiv al Comisiei Europene, Margrethe Vestager, 

şi cu comisarul european pentru Transporturi, Adina Vălean, despre finanţarea a 

cinci segmente de autostradă prin Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă. 
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"Am avut o întâlnire foarte productivă cu doamnele comisar Adina Vălean şi 

Margrethe Vestager. Le mulţumesc amândurora pentru sprijinul acordat 

priorităţilor României din domeniul transporturilor şi, cu precădere, proiectelor ce 

le dorim finanţate prin PNRR. Am discutat aplicat despre: Autostrada A7: Ploieşti 

- Paşcani; Autostrada A8: Tg. Mureş - Miercurea Nirajului şi Leghin - Paşcani; 

Autostrada A3: Nădăşelu - Poarta Sălajului; Autostrada A1: Marginea - Holdea", a 

scris Cătălin Drulă, pe Facebook. 

Ministrul Transporturilor a subliniat că priveşte cu încredere către finalizarea 

negocierilor dintre România şi Comisia Europeană pe PNRR. 

"Sunt proiecte mature şi adaptate vremurilor noastre, prevăzute cu perdele 

forestiere şi staţii electrice de încărcare. Infrastructura din România are nevoie 

urgentă de dezvoltare modernă şi echitabilă între regiuni, iar PNRR este o sursă 

vitală de finanţare pentru ţara noastră. Privesc cu încredere către finalizarea 

negocierilor dintre România şi Comisia Europeană şi mărturisesc că sunt 

nerăbdător să ne apucăm de construit", a adăugat Cătălin Drulă. 

Comisia Europeană a avut observații în legătură cu cele 4,5 miliarde de euro pentru 

transportul rutier şi autostrăzi. Ministrul Investițiilor și Proiectelor Europene, 

Cristian Ghinea, a declarat joi, la Digi24, că în discuțiile de la Bruxelles cu 

Comisia Europeană, Planul Național de Redresare și Reziliență nu a fost respins, ci 

oficialii europeni au avut mai multe observații. Ministrul susține că în privința 

banilor din PNRR pentru construcția de autostrăzi, Comisia consideră că alocarea 

este „foarte mare”, însă negocierile continuă.  

„Comisia Europeană a avut observații. Luăm acele componente care au fost 

propuse public și trebuie dezvoltate în componente tehnice. Fiecare componentă 

are zeci de pagini. Am trimis la Bruxelles cam 1.000 de pagini peste care Comisia 

se uită. După observațiile lor, aducem modificări, negociem. Toate țările fac așa 

fiind un mecanism nou și e un proces de negociere. Nu vreau să dau detalii, dar vă 

asigur că se muncește intens. Este un fake news care circulă că Comisia ar fi 

respins PNRR. PNRR nu a fost respins. Comisia Europeană are 2 luni de evaluare 

și abia atunci va vorbi despre modificări, despre, doamne ferește, respingere”, a 

declarat Cristian Ghinea. 

(Sursa: Digi 24) 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/cristian-ghinea-despre-negocierile-pe-pnrr-comisia-crede-ca-avem-o-alocare-prea-mare-pentru-infrastructura-rutiera-150504
https://www.digi24.ro/stiri/economie/cristian-ghinea-despre-negocierile-pe-pnrr-comisia-crede-ca-avem-o-alocare-prea-mare-pentru-infrastructura-rutiera-150504
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 Ministrul Educaţiei: Examenul scris pentru directorii de şcoli - cel mai 

probabil, pe 27 iulie 

Ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, a declarat, luni, că examenul scris pentru 

ocuparea funcţiilor de conducere în şcoli va avea loc, cel mai probabil, pe 27 iulie. 

 

"În data de 27 iulie intenţionăm să organizăm acest examen scris", a spus 

Cîmpeanu, înaintea şedinţei conducerii PNL. 

 

El a precizat că se vor evalua de la abilităţi cognitive până la abilităţi manageriale. 

 

"Ne gândim, de asemenea, ca această poziţie de director educaţional plus director 

adjunct să fie dublată de un director administrativ, care să poată să pună în aplicare 

acele proiecte pe care le vom finanţa prin Planul Naţional de Redresare şi 

Rezilienţă, care în momentul de faţă se află în negocieri cu Comisia Europeană. 

Ministerul Educaţiei este printre puţinele ministere care au răspuns în două rânduri 

la solicitările de clarificare venite din partea Comisiei Europene, spre deosebire de 

alte domenii care sunt în prima etapă. Am identificat soluţii pentru a susţine 

cererile noastre care totalizează 4,4 miliarde de euro pentru susţinerea proiectului 

'România Educată', este vorba de investiţii în infrastructură, dotări, digitalizare, 

reducerea abandonului şcolar, partea de învăţământ profesional, mai ales 

învăţământ dual, şi partea de educaţie timpurie - creşe", a adăugat ministrul. 

 

Sorin Cîmpeanu a amintit că pe 5 august vor expira toate mandatele conducerii 

şcolilor din România. 

 

"Este nevoie să organizăm măcar această primă etapă, urmată de interviuri pentru 

cei care promovează prima etapă. Foarte probabil nota minimă va fi 7. Toţi aceia 

care vor promova această primă etapă se vor putea înscrie în septembrie şi 

octombrie la concursurile care se vor susţine în fiecare şcoală", a explicat ministrul 

Educaţiei.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Ministrul Educatiei: "Elevii vor reveni la scoala din 5 mai, cu exceptia celor 

din clasele terminale". Ce se intampla cu Evaluarea Nationala si 

Bacalaureatul 

Elevii vor reveni la scoala pe 5 mai, cu exceptia celor din clasele terminale, care se 

vor intoarce la ore din 10 mai, a anuntat, luni, ministrul Educatiei, Sorin 

Cimpeanu. 

 

Elevii de clasa a VIII-a se intorc la scoala pe 10 mai si au cursuri pana pe 11 iunie. 

"Aceasta luna este foarte importanta pentru pregatirea lor, nu se justifica conditia 

de injumatatire a efectivelor de elevi in clasele terminale, in conditiile in care cei 

de clasa a patra, de exemplu, pot veni cu efectivele complete. Am cerut eliminare 

acestei conditii", a precizat ministrul. 

 

Examenele pentru Evaluarea Nationala vor incepe pe 22 iunie, iar Bacalaureatul, 

pe 28 iunie. 

 

"Ceilalti elevi revin dupa scenariile anuntate", a adaugat Sorin Cimpeanu. 

 

Acesta s-a referit si la scolile speciale, subliniind ca este esential sa se permita 

prezenta fizica, intrucat mare parte dintre cei 27.750 de elevi sunt cu tulburari, 

inclusiv din spectrul autist, care au nevoie de prezenta fizica, au nevoie de cabinete 

de stimulare poli-senzoriala, psihomotorie, de locomotie, care nici un caz nu pot fi 

asigurate in online. 

 

Sorin Cimpeanu apreciaza ca pierderile provocate de criza sanitara sunt "foarte 

mari si neuniforme si pot fi recuperate cu greu", ca atare, "orice masura care 

vizeaza recuperarea acestor pierderi este binevenita". 

"Programul de ore remediale, care s-a putut derula inclusiv in vacanta, care 

presupune implicarea a 250.000 elevi e necesar, dar nu suficient, de aceea e 

necesara prezenta fizica. Am propus extinderea acestui program pentru anul scolar 

2021 - 2022. Cei din clasele terminale nu vor mai putea beneficia de acest 

program", a adaugat ministrul Educatiei. 

 

https://ziare.com/stiri/scoala/
https://ziare.com/sorin-cimpeanu/
https://ziare.com/sorin-cimpeanu/
https://ziare.com/scoala/scoli/ministru-educa-ie-instan-a-profesor-fotografii-eleve-toaleta-1669594
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Ministrul a spus ca in comitetul de joi a propus testarea in scoli cu teste 

noninvazive, masura care s-a luat si in scolile din Italia, Germania, Franta. 

 

"Aceste teste sunt utilizate in scoli, trebuie validate ulterior prin teste PCR, dar sunt 

importante.E vorba de testarea elevilor cu simptome specifice si a elevilor contacti 

ai unor persoane confirmate. Guvernul va analiza si va decide", a spus ministrul. 

 

Riscurile nu pot fi eliminate total, crede ministrul, dar prin respectarea regulilor se 

pot tine sub control, astfel incat "sa nu avem o generatie intreaga de copii fara 

sansa de recuperare a acestor pierderi". 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Autoritățile au revizuit în sus prognoza de creștere economică: 5% în acest 

an, dar se așteaptă și la prețuri mai mari/ Curs de schimb mediu de 4,92 

lei/euro 

Comisia Națională de Strategie și Prognoză (CNSP) a revizuit în sus prognoza de 

creștere economică pentru acest an de la 4,3%, la 5%. În ceea ce privește 2022, 

acum estimează 4,8% (o creștere de 0,1 p.p. a prognozei). 

 

Referitor la inflație, vede pentru finalul acestui an un procent de 3,2% (anterior se 

aștepta la 2,5%). Cu alte cuvinte, anticipează o creștere mai accelerată a prețurilor. 

De precizat că BNR anticipează 3,4% (cu un interval de incertitudine de +/- 1,4 

p.p.) 

 

CNSP se așteaptă acum la o depreciere mai mare a leului. Dacă în prognoza de 

iarnă vedea 4,89 lei/euro (curs mediu), acum, în cea de primăvară, de 4,92 lei/euro. 

(Este vorba despre curs mediu, că dacă ne uităm la cursul de astăzi de pe site-ul 

BNR, deja este de 4,92). 

Autoritățile (Comisia Națională de Strategie și Prognoză) prognozează acum un 

salariu mediu net de 3.352 lei (anterior se aștepta la 3.323 lei). 

 

https://ziare.com/social/stiri-sociale/a-scazut-numarul-infectiilor-cu-covid-19-in-scoli-1671188
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De precizat că, pe datele Comisiei Naționale de Strategie și Prognoză, Guvernul 

face bugetul de stat și rectificările bugetare. 

De precizat că FMI a revizuit la 6% creșterea economică a României pentru acest 

an și la 4,8% în 2022, potrivit raportului ”World Economic Outlook”, publicat la 

începutul acestei luni. 

Economia, precum vremea, dificil de prognozat 

 

*reluăm o parte dintr-un material pe subiect publicat în ianuarie 

 

Anul trecut a apărut o carte „Radical Uncertainty: Decision-making for an 

unknowable future” de John Kay și Mervyn King. 

 

Potrivit acesteia, precum clima, sistemele economice și sociale sunt nonlineare. Ca 

rezultat, evoluția economiei, precum clima, este dificil de prognozat. Nu există legi 

fixe de mișcare care să guverneze calea economiei. 

 

“Previziunea vremii este importantă pentru că deciziile fermierilor depind de ea. Și 

dacă prognozele meteo sunt bune, așteptările fermierilor și ale celorlalți se vor 

împlini”, scriu cei doi autori în acea carte. 

 

• Așteptările economice afectează comportamentul întrepriderilor, gospodăriilor și 

guvernelor. Pe bună dreptate, agenții economici nu cântăresc foarte mult greutatea 

prognozelor. 

 

“Deși calitatea prognozelor economice rămâne slabă, este necesară planificarea 

viitorului economic. Întreprinderile trebuie să ia decizii de investiții”, spun cei doi 

autori. 

 

De exemplu: 

 

Băncile centrale trebuie să ia decizii astăzi cu privire la ratele dobânzii, ale căror 

efecte vor deveni evidente cu un decalaj. 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24716080-fmi-economia-romaniei-putea-urca-6-2021-4-8-anul-urmator-raport.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24716080-fmi-economia-romaniei-putea-urca-6-2021-4-8-anul-urmator-raport.htm
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• Decizia de astăzi trebuie să se bazeze pe o judecată cu privire la probabilitatea 

unor rezultate viitoare diferite. 

 

• În trecut, băncile centrale spuneau foarte puține cu privire la deciziilor în privința 

politicii monetare. Astăzi, comunicarea, nu numai a deciziilor dar și a motivelor 

care au stat la baza deciziilor au o importanță mare. 

 

“Comportamentul piețelor financiare depinde de așteptările cu privire la modul în 

care banca centrală va răspunde la evenimentele viitoare. Acea comunicare ia 

multe forme. Minuta organismului decizional și discursurile membrilor săi creează 

o narațiune prin care persoanele din afară interpretează deciziile privind ratele 

dobânzii”, spune cartea citată. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Comisiile de cultură ale Parlamentului au dat avize favorabile pentru 4 

candidaţi la posturile vacante de membru CNA / Radu Herjeu, susținut de 

PSD, a fost respins 

Comisiile de cultură ale Parlamentului au dat luni, în şedinţă comună, în urma 

audierii, avize favorabile pentru patru din cei cinci candidaţi propuşi ca membri 

titulari ai celor patru posturi vacante din Consiliul Naţional al Audiovizualului. 

Candidaţii care au fost audiaţi sunt: 

* Mircea Toma – membru titular (din partea Guvernului), avându-l ca supleant pe 

Dan Radu; 

* Valentin Jucan – membru titular (din partea Guvernului), avându-l ca supleant pe 

Rareş Niculescu; 

* Dorina Rusu – membru titular (susţinută, pentru un nou mandat, de preşedintele 

Klaus Iohannis), avându-o ca supleant pe Oana Mihalache; 

* Ionel Palăr – membru titular (susţinut de PNL), având ca membru supleant pe 

Valentina Postelnicu; 

* Radu Herjeu – membru titular (susţinut de PSD), fără supleant. 
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Dintre candidaţii propuşi (membri titulari şi supleanţi), toţi au primit avize 

favorabile, cu majoritate de voturi, cu excepţia lui Radu Herjeu, pentru care s-a 

înregistrat un singur vot „pentru”. 

„Aceşti membri (cei cu majoritate de voturi „pentru” – n.r.) vor fi înaintaţi plenului 

cu avizul acestei comisii şi îl avem pe domnul Herjeu cu un vot. (…) Felicitări din 

inimă pentru mandatul primit azi de la membrii comisiei. Să fie într-un ceas bun şi 

la plen. Aveţi o misiune importantă de a educa şi de a lucra într-un spaţiu public 

foarte important”, le-a transmis preşedintele Comisiei de cultură a Camerei 

Deputaţilor, Iulian Bulai. 

În cadrul audierilor, Dorina Rusu a pledat pentru întâlniri periodice ale membrilor 

CNA cu parlamentarii Comisiilor de Cultură pentru a discuta diverse propuneri 

legislative. 

Valentin Jucan s-a pronunţat pentru reajustarea cuantumului amenzilor, care „nu au 

fost modificate de mult timp”. 

„CNA este o instituţie pe care o putem considera în mare parte vinovată de stadiul 

în care se află audiovizualul românesc. Primul lucru care cred că trebuie realizat în 

cadrul CNA este o reajustare faţă de public, dar şi faţă de legiuitor”, a spus Jucan. 

Mircea Toma consideră că CNA este „atins de infodemie, care însoţeşte pandemia 

şi pune în pericol sănătatea publică”. 

„Contaminarea populaţiei cu informaţii false şi cu teorii ale conspiraţiei conduce la 

un număr mic persoane care se vor vaccina”, a spus Mircea Toma. 

Ionel Palăr, fost parlamentar, s-a pronunţat pentru o legislaţie a audiovizualului 

adaptată la condiţiile actuale. 

Radu Herjeu a explicat că îşi doreşte să continue ca membru CNA, pentru că „au 

rămas foarte multe lucruri de făcut”. 

Plenul reunit al Parlamentului îi va numi pe cei patru membri CNA, prin vot secret, 

în viitoarea şedinţă comună a Senatului şi Camerei Deputaţilor. 
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Din 8 februarie, în urma încheierii mandatelor lui Gabriel Tufeanu, Radu Herjeu şi 

Dorina Rusu şi decesului lui Radu Călin Cristea (în octombrie 2020), CNA, cu 

şapte membri, este în imposibilitatea de a se reuni în şedinţă, din cauza lipsei de 

cvorum (8 din 11 membri). 

(Sursa: G4Media) 

 

 DOCUMENT Măsurile care se aplică de marți în București, după ce rata de 

infectare a scăzut sub 3,5 la mie 

Comitetul municipal pentru situații de urgență a aprobat hotărârea prin care sunt 

relaxate restricțiile de weekend în București, după ce rata de infectare a scăzut sub 

3,5 la mie. Celelalte restricții rămân în vigoare. 

Hotărârea adoptată de Comitetul municipal pentru situații de urgență: 

În aplicarea prevederilor HG nr.432 din data de 09 aprilie 202 l privind prelungirea 

stării de alertă pe teritoriul României începând cu data de l 3 april ie 2021, precum 

şi stabilirea măsurilor care se aplică pe durata acesteia pentru prevenirea şi 

combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, 

Luând în considerare: 

– evoluţia pandemiei de COVID-19 cauzată de noul coronavirus SARS-CoV2; 

– art. 5 alin. (3) lit. f) din Legea nr. 55/2020 privind unele măsuri pentru prevenirea 

şi combaterea efectelor pandemiei de COVID 19, cu modificările şi completările 

ulterioare; 

– Legea nr. 136/2020 privind instituirea unor măsuri în domeniul sănătăţii publice 

în situaţii de risc epidemiologic şi biologic, republicată; 

– Hotărârea Guvernului nr. 557/2016 privind managementul tipurilor de risc; 

– adresa DSP Bucureşti nr. 17840/26.04.2021, înregistrată la Instituţia Prefectului 

– Municipiul Bucureşti sub nr. 10303/26.04.2021, prin care a fost comunicată rata 

de incidenţă cumulată, pe o perioadă de 14 zile, care la nivelul Municipiului 

Bucureşti este de 3,46/1000 de locuitori în data de 26.04.2021, orele 10:03. 
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În temeiul prevederilor art. 11 alin. (1) coroborat cu art. 23 din OUG nr. 

21/15.04.2004 privind Sistemul Naţional de Management al situaţiilor de Urgenţă, 

cu modificările şi completările ulterioare şi ale art. 10 din H.G. nr. 1491/ 

09.09.2004 pentru aprobarea Regulamentului-cadru privind structura 

organizatorică, atribuţiile, funcţionarea şi dotarea comitetelor şi centrelor operative 

pentru situaţii de urgenţă, 

Comitetul Municipiului Bucureşti pentru Situaţii de Urgenţă, întrunit în şedinţă 

extraordinară, prin utilizarea mijloacelor electronice de comunicare, adoptă 

prezenta 

HOTĂRÂRE: 

Art. 1. Se constată că la nivelul Municipiului Bucureşti rata de incidenţă cumulată 

la 14 zile, în data de 26.04.2021, ora 10:03 este de 3,46/1000 de locuitori fapt 

pentru care, începând cu data de 27.04.2021 ora 00:00 se dispun următoarele 

măsuri pentru o perioadă de 14 zile, urmând a fi reevaluate la finalul acesteia sau la 

data constatării încadrării la altă rată de incidenţă: 

Art. 2 (1) Circulaţia persoanelor în afara locuinţei/gospodăriei este interzisă în 

intervalul orar 22:00 – 5:00, cu condiţia menţinerii incidenţei cumulată la cel mult 

4/1000 de locuitori, cu următoarele excepţii: 

a) deplasarea în interes profesional, inclusiv între locuinţă/gospodărie şi 

locul/locurile de desfăşurare a activităţii profesionale şi înapoi; 

b) deplasarea pentru asistenţă medicală, care nu poate fi amânată şi nici realizată de 

la distanţă, precum şi pentru achiziţionarea de medicamente sau pentru efectuarea 

vaccinului conform programării; 

c) deplasări în afara localităţilor ale persoanelor care sunt în tranzit sau efectuează 

călătorii al căror interval orar se suprapune cu perioada interdicţiei, cum ar fi cele 

efectuate cu avionul, trenul, autocare sau alte mijloace de transport de persoane, şi 

care pot fi dovedite prin bilet sau orice altă modalitate de achitare a călătoriei; 

d) deplasarea din motive justificate, precum îngrijirea/ însoţirea copilului, asistenţa 

persoanelor vârstnice, bolnave sau cu dizabilităţi ori decesul unui membru de 

familie; 
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e) părăsirea domiciliului pentru protejarea vieţii sau integrităţii fizice în cazul unui 

pericol grav şi iminent, cu apelarea Sistemului Naţional Unic pentru Apeluri de 

Urgenţă – 112. 

Pentru verificarea motivului deplasării, în interes profesional, persoanele sunt 

obligate să prezinte, la cererea autorităţilor abilitate, legitimaţia de 

serviciu/adeverinţa eliberată de angajator, ori o declaraţie pe propria răspundere. 

Pentru verificarea deplasărilor în interes personal sunt obligate să prezinte 

declaraţia pe propria răspundere, completată în prealabil. 

Pentru deplasarea către centrul de vaccinare, persoanele sunt obligate să prezinte 

dovada programării. 

(2) Pentru deplasarea şi participarea la slujbele religioase oficiate cu ocazia 

Paştelui, se permite circulaţia persoanelor în afara locuinţei/gospodăriei în perioada 

l mai – 2 mai 2021, în intervalul orar 22:00 – 05:00. 

(3) Pentru deplasarea şi participarea la sărbătoarea religioasă specifică lunii 

Ramazan, se permite circulaţia persoanelor în afara locuinţei/gospodăriei în 

perioada 8 mai – 9 mai 2021, în intervalul orar 22:00 – 5:00. 

Art. 3. (1) Programul operatorilor economici care desfăşoară activităţi de 

comerţ/prestări servicii în spaţii închise şi /sau deschise, publice şi/sau private, se 

poate desfăşura în intervalul orar 05:00 – 21:00. 

(2) Prin excepţie de la prevederile alin. (1), în intervalul orar 21:00 – 05:00 

operatorii economici pot activa doar în relaţia cu operatori economici cu activitate 

de livrare la domiciliu. 

(3) Prin excepţie de la prevederile alin. (1), unităţile farmaceutice, benzinăriile, 

operatorii economici cu activitate de livrare la domiciliu, precum şi operatorii 

economici din domeniul transportului rutier de persoane care utilizează 

autovehicule cu capacitate mai mare de 9 locuri pe scaune, inclusiv locul 

conducătorului auto, şi cei din domeniul transportului rutier de mărfuri care 

utilizează autovehicule cu masa maximă autorizată de peste 2,4 tone îşi pot 

desfăşura activitatea în regim normal de muncă, cu respectarea normelor de 

protecţie sanitară. 
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Art. 4. (1) Accesul clienţilor în cadrul centrelor comerciale în care îşi desfăşoară 

activitatea mai mulţi agenţi economici, de tip mall, se va realiza astfel încât să se 

asigure menţinerea distanţei fizice de minimum 2 metri şi cu asigurarea unei 

suprafeţe de minimum 7 m.p./persoană, cu respectarea tuturor prevederilor 

Ordinului Comun al Ministrului Sănătăţii şi Ministrului Economiei, Energiei şi 

Mediului de Afaceri nr.1088/1910 din 2020. 

Art. 5. Accesul în pieţele agroalimentare şi în pieţele volante se face cu respectarea 

distanţării de minimum 2 m între oricare două persoane, dar fără a depăşi 50% din 

capacitatea maximă a pieţei, cu aplicarea prevederilor Ordinului comun 335/2020 

al Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, Ministerului Lucrărilor Publice, 

Dezvoltării şi Administraţiei, Ministerului Sănătăţii şi Ministerului Muncii şi 

Protecţiei Sociale. 

Art. 6.(1) STB SA va monitoriza permanent gradul de încărcare a mijloacelor de 

transport pe care le deserveşte, în scopul diminuării aglomeraţiei din vehicule şi 

staţii, mai ales la orele de vârf. 

(2) Se va respecta circuitul de urcare/coborâre în mijloacele de transport, după cum 

urmează: 

– în autobuze şi troleibuze, accesul pasagerilor se va efectua prin uşa din faţă, iar 

coborârea pe celelalte uşi; 

– în tramvaie, accesul pasagerilor se va efectua prin uşa din mijloc, iar coborârea 

pe celelalte uşi. 

(3) STB SA va informa călătorii cu privire la obligativitatea purtării corecte a 

măştii de protecţie şi a evitării consumului de produse alimentare în mijloacele de 

transport în comun, prin mijloace audio-video şi prin afişare în mijloacele de 

transport în comun. 

Art. 7. Metrorex SA va informa şi îndruma publicul călător prin staţiile de 

sonorizare despre situaţiile de aglomerare apărute şi îl va informa asupra 

obligativităţii de a păstra distanţarea fizică şi de a purta corect masca de protecţie. 
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Art. 8. (1) Se interzice activitatea cu publicul a operatorilor economici care 

desfăşoară activităţi de preparare, comercializare şi consum al produselor 

alimentare şi/sau băuturilor alcoolice şi nealcoolice, de tipul restaurantelor şi 

cafenelelor, în interiorul clădirilor, precum şi în interiorul altor spaţii publice 

închise care au acoperiş, plafon sau tavan şi care sunt delimitate de cel puţin doi 

pereţi, indiferent de faptul că sunt construcţii cu caracter temporar sau permanent. 

(2) Se interzice activitatea restaurantelor şi a cafenelelor din interiorul hotelurilor, 

pensiunilor sau altor unităţi de cazare, cu excepţia deservirii persoanelor cazate în 

interiorul acestor unităţi. 

(3) Este permisă prepararea, comercializarea şi consumul produselor alimentare şi 

băuturilor alcoolice şi nealcoolice în spaţiile special destinate dispuse în exteriorul 

clădirilor, în aer liber, precum şi în spaţiile publice dacă au un tavan şi un singur 

perete cu asigurarea unei distanţe de minimum 2 metri între mese şi participarea a 

maximum 6 persoane la o masă, dacă sunt din familii diferite şi cu respectarea 

măsurilor de protecţie sanitară stabilite prin ordin comun al ministrului sănătăţii, 

ministrului economiei, antreprenoriatului şi turismului şi al preşedintelui 

Autorităţii Naţionale Sanitare Veterinare şi pentru Siguranţa Alimentelor. 

(4) Este permisă prepararea hranei şi comercializarea produselor alimentare ş1 

băuturilor alcoolice şi nealcoolice care nu se consumă în spaţiile respective. 

(5) Nu este permisă activitatea în baruri, cluburi şi discoteci. 

(6) Este interzisă activitatea cu publicul a operatorilor economici licenţiaţi în 

domeniul jocurilor de noroc, cu excepţia desfăşurării activităţii de comercializare a 

biletelor de tip LOTO, pariuri şi loz, cu respectarea măsurilor de protecţie sanitară. 

Art. 9. (1) Este interzisă organizarea şi desfăşurarea activităţii cu publicul în cadrul 

cinematografelor, instituţiilor de spectacole şi/sau concerte, inclusiv celor de tipul 

drive-in. 

(2) Este interzisă organizarea şi desfăşurarea în aer liber a spectacolelor, 

concertelor, festivalurilor publice şi private sau a altor evenimente culturale 
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Art. 10. Este obligatorie purtarea măştii de protecţie, astfel încât să acopere nasul şi 

gura pentru toate persoanele care au împlinit vârsta de 5 ani, în toate spaţiile 

publice 

Art. 11. Regimul contravenţional aplicabil pentru nerespectarea măsurilor dispuse 

este cel stabilit la art. 64 – 70 din Legea nr.55/2020. 

Art. 12. În funcţie de evoluţia situaţiei epidemiologice la nivelul Municipiului 

Bucureşti se vor putea institui măsuri suplimentare, cu respectarea normelor legale 

în vigoare. 

Art. 13. Prezenta hotărâre va fi transmisă, prin grija Secretariatului Tehnic 

Permanent, membrilor Comitetului Municipiului Bucureşti pentru Situaţii de 

Urgenţă, în vederea punerii în aplicare şi către OSU, conform art.23 lit.e) din OUG 

nr.21/2004, pentru informare. Totodată, se va aduce la cunoştinţa publicului prin 

transmiterea unui comunicat de presă şi publicarea pe pagina de internet a 

Instituţiei Prefectului – Municipiul Bucureşti. 

Preşedintele 

Comitetului Municipiului Bucureşti pentru Situaţii de Urgentă 

PREFECT 

Alin – Bogdan STOICA 

(Sursa: G4Media) 

 

 Şedinţă CGMB: Proiect privind un centru de vaccinare anti-COVID drive-

through în Piaţa Constituţiei, pe ordinea de zi 

Consilierii municipali se vor întruni în şedinţă marţi, de la ora 10,00, pe ordinea de 

zi figurând 15 proiecte de hotărâre, printre care şi unul privind deschiderea unui 

centru de vaccinare anti-COVID drive-through în Piaţa Constituţiei. 

 

* Potrivit unui proiect de hotărâre, partea corespunzătoare a 240 de locuri de 

parcare din Piaţa Constituţiei va fi folosită temporar, până pe 12 septembrie, în 

vederea organizării unui centru de vaccinare împotriva COVID-19 de tip drive-

through de către Administraţia Spitalelor şi Serviciilor Medicale Bucureşti.  
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Centrul urmează să aibă patru puncte de vaccinare. 

 

* Un alt proiect abrogă prevederi potrivit cărora, pe teritoriul municipiului 

Bucureşti, serviciile de dispecerat sunt obligatorii pentru toate taxiurile 

transportatorilor autorizaţi şi nu se pot executa decât de dispecerii taxi autorizaţi de 

Autoritatea de autorizare a Primăriei Municipiului Bucureşti, în condiţiile în care 

se asigură posibilitatea clientului de a apela la aceste servicii prin comenzi 

telefonice sau prin alte mijloace, inclusiv aplicaţiile de tip online care se identifică 

obligatoriu cu dispeceratul al cărui nume este trecut în autorizaţia de dispecerat 

emisă de autoritatea de autorizare a PMB. 

 

* Consilierii vor discuta şi despre contractarea unor servicii de audit pentru 

analizarea modului în care au fost utilizate resursele financiare şi cele umane, în 

perioada 1 ianuarie 2017 - 31 decembrie 2020, de către aparatul de specialitate şi 

entităţile din subordinea primarului general al Capitalei şi a CGMB. 

 

* Pe ordinea de zi se mai regăseşte un proiect de hotărâre conform căruia taxele şi 

impozitele locale vor creşte cu 2,6% în 2022, conform ratei inflaţiei. 

 

* Gratuitatea privind ocuparea locurilor publice cu restaurante şi terase de vară se 

prelungeşte până pe 31 decembrie, potrivit unui alt proiect de hotărâre. Taxa de 

ocupare a domeniului public pentru restaurante şi terase de vară era zero de la 

începutul acestui an până pe 30 iunie, conform hotărârii CGMB nr. 429 din 21 

decembrie 2020, care se abrogă. 

 

* În atenţia consilierilor locali va fi şi un proiect care aprobă trecerea mai multor 

construcţii din cadrul Spitalului Clinic de Urgenţă pentru Copii "Grigore 

Alexandrescu" din domeniul public al municipiului Bucureşti în cel privat al 

Capitalei, pentru scoaterea din funcţiune în vederea casării, demolării, valorificării 

şi ulterior construirii unui centru de arşi şi reorganizarea fluxurilor medicale ale 

unităţii sanitare pentru o mai bună poziţionare şi conectare a departamentelor 

urgenţă, ATI şi Chirurgie. 

 

* CGMB va lua o decizie privind publicarea autorizaţiilor de construire emise de 

municipalitate pe pagina de internet a PMB, într-o secţiune dedicată. 
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* Consiliul General va hotărî şi în privinţa unui proiect prin care se aprobă 

transferul tuturor păsărilor exotice aflate în gestiunea ALPAB, cu titlu gratuit, către 

Administraţia Grădina Zoologică Bucureşti, precum şi către alte grădini zoologice 

sau rezervaţii aparţinând altor UAT-uri, asociaţii şi organizaţii pentru protecţia 

animalelor din România, în măsură să le asigure bunăstarea şi serviciile veterinare 

obligatorii prin lege. 

 

* Două străzi de pe malul Lacului Băneasa ar urma să fie transmise în 

administrarea Consiliului Local Sector 1 pentru a le moderniza, conform unui alt 

proiect de hotărâre. Consiliul Local Sector 1 a adoptat, în decembrie 2020, o 

hotărâre privind solicitarea către CGMB de a aproba transmiterea străzilor Gârlei şi 

Madrigalului în administrarea sa, în vederea reabilitării şi modernizării lor, pentru 

a crea condiţiile necesare amenajării unui spaţiu de promenadă în jurul Lacului 

Băneasa. 

 

* Alte două proiecte se referă la împuternicirea expresă a Consiliului Local Sector 

6 de a încheia acorduri de parteneriat cu Salvaţi Copiii pentru derularea în comun a 

unui program privind înfiinţarea unui centru pilot de acordare de servicii 

pluridisciplinare pentru copii, victime ale abuzului sexual, respectiv cu Asociaţia 

Centrul Rromilor "Amare Rromentza" pentru realizarea Centrului Comunitar 

Integrat Giuleşti Sârbi.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Proiectul securității 5G, care ar putea exclude Huawei, în procedură de 

urgență în Parlament: Ce observații au transmis Consiliul Economic și cel 

Legislativ 

Proiectul de lege privind securitatea rețelelor 5G "ar trebui să stabilească o serie de 

criterii obiective, necesare și proporționale cu scopul urmarit, astfel cum se arata și 

'în punctul de vedere al Consiliului Concurenței', în funcție de care și instanta de 

judecată să analizeze legalitatea deciziei prim-ministrului 'în cazul in care aceasta 

este atacata la instanța de contencios administrativ", atenționează Consiliul 

Legislativ în avizul favorabil, dar cu observații, la actul care transpune în legislație 

Memorandumul 5G cu SUA. 
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Proiectul de lege care prevede că furnizorii de comunicații vor putea utiliza în 

rețelele 5G numai tehnologii, echipamente și programe software de la producători 

autorizați în prealabil prin decizie a Prim-Ministrului, pe baza avizului conform al 

Consiliului Suprem de Apărare a Ţării (CSAT), a intrat spre dezbatere în 

procedură de urgență în Parlament, camera decizională fiind Senatul. 

 

Proiectul de lege inițiat și adoptat în 15 aprilie 2021 de Guvernul Cîțu transpune în 

legislație Memorandumul 5G semnat între România și SUA, despre care 

oficialii americani au spus în repetate rânduri că vizează excluderea gigantului 

chinez Huawei din rețelele 5G din România. 

 

Adoptarea acestei legi este obligatorie pentru lansarea licitației 5G de la care 

statul speră să atragă în jur de 600 milioane de euro la buget. 

 

Proiectul de lege promovat de Guvern a primit avizul CSAT în data de 7 aprilie și 

este înregistrat acum la Camera Deputaților, unde a primit deja avizele 

Consiliului Legislativ și al Consiliului Economic și Social (CES), ambele 

obligatorii, însă doar cu rol consultativ. 

 Consiliul Legislativ, aviz favorabil, dar cu observații: Ar trebui să se 

menționeze 'în mod expres' în ce situație avizul CSAT este negativ 

 

Consiliul Legislativ a dat aviz FAVORABIL, însă CU OBSERVAȚII, asupra 

acestui proiect de lege. Unele dintre cele mai importante observații se referă la 

modul în care CSAT va elibera avizul conform, în lipsa căruia un producător de 

tehnologie și echipamente 5G va fi interzis nu doar din rețelele 5G, ci și din 

rețelele 3G și 4G într-un interval gradual de 5 ani. 

 

Potrivit proiectului de lege, dacă avizul CSAT va fi negativ și solicitarea unui 

producător va fi respinsă prin decizie a Prim-Ministrului, care va fi publicată 

în Monitorul Oficial. 

 

CITEȘTE AICI INTEGRAL AVIZUL CONSILIULUI LEGISLATIV 

 

http://cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=19269
http://cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=19269
http://cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=19269
https://economie.hotnews.ro/stiri-it-23323287-iohannis-semnat-memorandum-romania-sua-privind-tehnologia-5g-pentru-asigurarea-securitatii-nationale.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24626852-licitatia-5g-buget-stat-peste-720-milioane-euro-sau-nimic-daca-nu-adopta-doua-legi-atentioneaza-arbitrul-telecom.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24626852-licitatia-5g-buget-stat-peste-720-milioane-euro-sau-nimic-daca-nu-adopta-doua-legi-atentioneaza-arbitrul-telecom.htm
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-04-26-24762125-0-aviz.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-04-26-24762125-0-aviz.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-04-26-24762125-0-aviz.pdf
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Consiliul Legislativ atenționează că "proiectul de lege ar trebui să stabilească o 

serie de criterii obiective, necesare și proporționale cu scopul urmărit", astfel încât 

instanțele de judecată să analizeze eventuala decizie a premierului, în cazul în care 

producătorul va ataca decizia la instanța de contencios administrativ. 

 

Iată câteva observații ale Consiliului Legislativ: 

 "d) La art. 5 alin. (1), apreciem că este necesar să se prevadă că avizul 

conform trebuie să se fundamenteze și pe documentele care însoțesc 

solicitarea pentru obținerea autorizării. 

 De asemenea, proiectul ar trebui să stabilească o serie de criterii obiective, 

necesare și proporționale cu scopul urmărit, astfel cum se arată și 'în punctul 

de vedere al Consiliului Concurenței, în funcție de care și instanța de 

judecată să analizeze legalitatea deciziei prim-ministrului 'în cazul în care 

aceasta este atacată la instanța de contencios administrativ. 

 Observația are 'în vedere jurisprudența Curtii Constituționale, potrivit căreia 

legiuitorul este obligat de a edicta norme clare, precise și previzibile. 

 e) La art. 6, pentru precizia și predictibilitatea normei propuse, considerăm 

că ar trebui să se menționeze 'în mod expres 'în ce situație avizul CSAT este 

negativ, și anume atunci când, 'în urma evaluărilor prevăzute la art. 5 alin. 

(1) și al unor eventuale criterii, se ajunge la concluzia că există riscuri, 

amenințări și vulnerabilități la adresa securității naționale și apărării țării. 

 Pentru aceleași considerente, textul ar trebui să clarifice și termenul în care 

trebuie emisă decizia de respingere a autorizării, eventual, prin trimitere la 

termenul prevăzut la art. 3 alin. (2).", se arată în avizul Consiliului 

Legislativ. 

 

Un alt aspect important semnalat de Consiliul Legislativ este faptul că actualul 

proiect de lege ar trebui să prevadă în mod expres atât publicarea deciziilor prim-

ministrului prin care se respinge solicitarea, cât și a deciziilor prin care este retrasă 

autorizarea unui producător. 
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 "Avem în vedere, în primul rând, faptul că, potrivit alin. (2) al art. 7, 

tehnologiile, echipamentele și programele software pot fi utilizate pentru o 

perioada de maximum 5 ani de la data retragerii autorizării. Pe de alta parte, 

potrivit art. 10, tehnologiile, echipamentele și programele software ai căror 

producători nu obțin autorizare, pot fi utilizate pe o perioada de maximum 5 

ani de la data intrării în vigoare a prezentei legi. 

 În al doilea rând, informația privind neobținerea autorizării sau retragerea 

autorizării trebuie cunoscută de către furnizori, întrucat, potrivit art.13 lit.a) 

și b), utilizarea, de catre aceștia, a tehnologiilor, echipamentelor și a 

programelor software puse la dispoziție de producători care nu au obținut 

autorizarea sau cărora le-a fost retrasă autorizarea constituie contravenție. 

 Precizam că, din redactarea actuală a proiectului, rezultă că numai deciziile 

prim-ministrului privind acordarea autorizării se publică în Monitorul 

Oficial al Romaniei", subliniază Consiliul Legislativ. 

 

Consiliul Economic și Social (CES): Unii reprezentanți ai patronatelor și 

sindicatelor au dat aviz nefavorabil proiectului 

 

Un alt aviz la acest proiect de lege a fost dat de Consiliul Economic și Social, care 

și-au exprimat următoarele puncte de vedere: 

 

a) reprezentanții părții patronale: 

- 1 reprezentant al părții patronale a votat pentru avizarea FAVORABILĂ a 

proiectului de act normativ; 

- 2 reprezentanți ai părții patronale au votat pentru avizarea FAVORABILĂ a 

proiectului de act normativ, cu observația că ar fi fost oportun ca proiectul să fi 

fost inițiat de Ministerul Cercetării, Inovarii și Digitalizării, în sarcina căruia se 

află și problematica ce face obiectul acestui proiect de act normativ, fapt ce ar 

trebui precedat însă de adoptarea unei Hotărâri de Guvern prin care să se aprobe 

organizarea și funcționarea acestui minister. 

- 3 reprezentanți ai părții patronale au votat peatru avizarea  
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NEFAVORABILĂ a proiectului de act nonnativ, cu următoarea motivare: 

 - întregul proiect de lege se concentrează pe identificarea producătorilor de 

echipamente eligibili, mai degrabă decât pe abordarea și identificarea 

riscurilor de securitate independente de producătorul de echipamente, 

abordare susținută la nivelul UE. Instrumentele UE cu privire la securitatea 

cibernetică a rețelelor 5G pun accentul pe măsurile tehnice ce ar trebui să fie 

reglementate și implementate pentru a atinge nivelul de securitate dorit; 

 - impunerea unor măsuri necesare pentru a asigura securitatea retelelor și a 

serviciilor trebuie să includă, pe lângă măsurile strategice, și o serie de 

măsuri tehnice relevante ce reprezintă un apanaj al autorităților naționale de 

reglementare în domeniul comunicațiilor electronice; 

 - proiectul de act normativ nu reglementează calea de urmat și nu stabilește 

termene în cazul în care producătorul nu obține, în perioada menționată în 

proiect, răspunsul de la CSAT pentru cererea sa de autorizare, creând 

potențialul unor interpretări contradictorii. 

- 3 reprezentanți ai părții patronale s-au abținut de la vot; 

 

b) reprezentanții părții sindicale au votat pentru avizarea NEFAVORABILĂ 

a proiectului de act normativ, cu aceeași motivare pe care au avut-o mai sus 

reprezentanții părții patronale. 

 

c) reprezentanții asociațiilor și fundatiilor neguvemamentale ale societății 

civile au votat pentru avizarea FAVORABILĂ a proiectului de act normativ. 

CITEȘTE AICI INTEGRAL AVIZUL CONSILIULUI ECONOMIC ȘI SOCIAL 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Senatoarea Diana Sosoaca, sanctionata cu avertisment scris. Este pentru 

prima data cand Biroul permanent da o astfel de sanctiune 

Aceasta spune ca va sesiza ambasadele si va cere ajutor international  
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Senatoarea Diana Sosoaca este sanctionata cu avertisment scris, a decis, in sedinta 

de luni, 25 aprilie, Biroul permanent al Senatului, hotarare care va fi citita in plen. 

Este pentru prima data cand Biroul permanent da o astfel de sanctiune. 

 

Biroul Permanent al Senatului a sanctionat-o pe Diana Sosoaca cu avertisment 

scris pentru comportantul si limbajul agresiv pe care le-a avut in Parlament, dar si 

pentru ca a refuzat sa poarte masca intr-o institutie publica. Raportul a fost facut in 

urma sesizarii grupului PNL. 

 

Timp de trei luni Diana Sosoaca nu mai are voie sa reprezinte Senatul Romaniei la 

evenimente externe si interne. 

 

"Prin conduita ofensatoare, comportamentul inadecvat si utilizarea termenilor 

injuriosi si ofensatori in cadrul Senatului, Doamna senator Iovanovici-Sosoaca 

incalca deontologia parlamentara, normele de conduita, demnitatea functiei si 

solemnitatea activitatilor parlamentare desfasurate in plenul Senatului", scrie in 

raportul depus la Biroul Permanent al Senatului. 

 

"Membrii Comisiei au identificat in cuprinsul stenogramelor sedintelor Senatului 

apeluri repetate adresate de presedintele de sedinta doamnei senator Iovanovici-

Sosoaca pentru a purta o masca de protectie corespunzatoare pentru prevenirea 

contaminarii cu virusul SARS-CoV-2, iar domnia sa nu a dat curs solicitarii 

folosind argumente negationiste fata de fenomenul pandemic si minimalizand rolul 

masurilor de protectie sanitara adoptate de autoritati pentru protejarea sanatatii 

cetatenilor", se mai arata in raport. 

 

Cand a fost invitata la discutiile din Comisie pentru a-si exprima un punct de 

vedere, Diana Sosoaca nu a vrut sa poarte o masca de protectie conforma si a facut 

scandal. Aceasta a intrat cu forta in sala unde nu a fost primita pentru ca nu 

respecta normele. 

Diana Sosoaca a transmis Comisiei un raspuns scris, in care ii acuza pe senatori ca 

o supun discriminarii, hartuirii si jignirilor. Aceasta spune ca va sesiza ambasadele 

si va cere ajutor international, potrivit Digi24. 

 

https://ziare.com/diana-sosoaca/
https://ziare.com/politica/stiri-politice/senatorii-psd-au-parasit-marti-plenul-1671842
https://ziare.com/stiri/autoritati/presedintele-senatului-a-cerut-verificarea-modelului-de-masca-purtat-de-diana-sosoaca-regula-este-pentru-toata-lumea-1652596
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/politica/senatori/
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/diana-sosoaca-a-fost-sanctionata-de-conducerea-senatului-pentru-ca-a-incalcat-demnitatea-functiei-1509057
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"In acest context va anunt ca voi sesiza pe langa institutiile Statului Roman, 

inclusiv institutiile internationale cu prerogative in apararea drepturilor omului, 

mai ales cu privire la discriminarea subsemnatei pe criterii de religie si etnie, cu 

privire la exprimarea unor opinii de specialitate juridica, avand in vedere ca 

subsemnata sunt de profesie avocat, dar si cu privire la declaratiile politice pentru 

care niciun om politic nu poate raspunde in niciun mod, incalcarea dreptului la 

libera exprimare si libertatea de opinie. 

 

In spatiul public a aparut o sesizare formulata de catre dna Senator Alina 

Gorghiu (PNL), Senator care ne onoreaza cu prezenta in plen foarte rar, preferand 

telefonul, care a fost preluata de catre toate televiziunile, subsemnata fiind supusa 

oprobiului mediatic, incalcandu-se grav dispozitiile legale atat ale Statutului 

Senatorilor, cat si cele Constitutionale, precum si cele cu privire la discriminare, 

dreptul la libera exprimare si libertatea de opinie, fiind supusa deja judecatii la 

televiziuni, inainte de a fi chemata in fata Comisiei Juridice, iar fata de opiniile 

PNL, USR si UDMR exprimate in spatiul public raportat la aceasta, consider ca 

deja v-ati antepronuntat, mai ales ca aceste partide detin majoritatea in Comisia 

juridica si Senat, iar Presedinta Comisiei Juridice este de la PNL, fiind deja 

considerata vinovata de presupuse fapte de care sunt acuzata fara sa am 

posibilitatea sa ma apar, imaginea subsemnatei avand de suferit. In acest context 

orice decizie de vinovatie veti adopta se circumscrie antepronuntarii in spatiul 

public, prezenta mea in fata Comisiei juridice fiind doar o simpla formalitate. (...) 

Va invederez ca fata de presiunile si hartuirea pe care le exercitati fata de 

subsemnata, ma vad nevoita sa anunt toate ambasadele din Romania cu privire la 

linsajul la care este supus un DEMNITAR AL STATULUI ROMAN SI VOI 

CERE AJUTOR INTERNATIONAL." 

 (Sursa: Digi 24) 

 

 Ford opreste temporar productia la Craiova. Criza de semiconductori 

afecteaza si Romania 

Criza de semiconductori afecteaza tot globul, iar Romania nu face 

exceptie. Ford opreste temporar productia de autovehicule si motoare de la Craiova 

din cauza lipsei componentelor auto. 

https://ziare.com/alina-gorghiu/
https://ziare.com/alina-gorghiu/
https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/udmr/
https://ziare.com/politica/senat/
https://ziare.com/ford/
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Mai mult, Ford trimite in somaj tehnic muncitorii dintr-un schimb de lucru timp de 

aproape o luna, de la 26 aprilie pana la 21 mai. Intreaga productie de autovehicule 

se suspenda la Craiova timp de sase zile, iar productia de motoare timp de 10 zile. 

 

"Ca urmare a problemei aprovizionarii cu semiconductori, care afecteaza o mare 

parte din industria auto globala, in perioada 26 aprilie- 21 mai, Sectia de Productie 

Vehicule de la Ford Craiova va opera in doua schimburi (in loc de trei). 

 

In plus, estimam in acest moment 6 zile fara productie de vehicule, in data de 29 

aprilie, respectiv in perioada 10 - 14 mai, precum si 10 zile fara productie de 

motoare, in perioada 26 aprilie - 14 mai. 

 

Continuam totodata sa prioritizam configuratiile cheie de vehicule, gestionand in 

mod eficient volumele noastre alocate de semiconductori", a declarat Ana Maria 

Timis, director de comunicare al Ford Romania, potrivit gds.ro. 

 

Angajatii care o sa intre in somaj tehnic ar urma sa fie platiti cu 78% din salariul 

brut pe perioada suspendarii productiei, potrivit sursei citate. 

 

Nu este prima data cand se intampla acest lucru. Ford a mai sistat productia la 

Craiova timp de opt zile, la sfarsitul lunii februarie. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Curs valutar 26 aprilie. Leul a crescut la 4,9238 unitati pentru un euro 

de Lavinia Ionita 
 

Banca Nationala a Romaniei a anuntat, luni, un curs de referinta de 4,9238 lei 

pentru un euro, in scadere cu 0,04% fata de nivelul de 4,9252 lei pentru un euro 

consemnat vineri. Dolarul a scazut cu 0,39%, la 4,0694 lei pe unitate. 

Vineri, BNR a anuntat un curs de referinta de 4,9252 lei pentru un euro, aproape in 

stagnare fata de nivelul de 4,9255 lei pentru un euro consemnat joi. Dolarul a 

scazut cu 0,14%, la 4,0852 lei pe unitate. 

https://ziare.com/economie/productie/
https://ziare.com/economie/stiri-economice/producatori-masini-oprire-productie-criza-semiconductori-1674887
https://www.gds.ro/Bani-afaceri/2021-04-26/ford-opreste-temporar-productia-la-craiova/
https://ziare.com/economie/stiri-economice/rata-anuala-a-inflatiei-va-creste-treptat-in-acest-an-1669646
https://ziare.com/bnr/
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Cursul mediu al BNR pentru euro aferent lunii martie 2021 a fost de 4,8878 lei pe 

unitate. 

 

Dolarul american, cotat indirect in piata romaneasca prin raportare la paritatea 

euro/dolar, a scazut luni cu 0,39%, la 4,0694 lei pe unitate, de la nivelul de 4,0852 

lei pe unitate consemnat vineri. 

 

Pe 23 martie 2020, dolarul a atins un maxim istoric, de 4,5316 lei/dolar. 

 

Lira sterlina a coborat cu 0,14%, la 5,6625 lei pe unitate, fata de nivelul de 5,6702 

lei pe unitate inregistrat vineri. 

 

Francul elvetian a scazut cu 0,26% la 4,4521 lei pe unitate, comparativ cu nivelul 

atins vineri, de 4,4639 lei pe unitate. 

 

Aurul a fost cotat la 232,9449 lei pentru un gram, in declin fata de pretul inregistrat 

vineri, de 234,5622 lei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Conferinţa 'Women in Energy: diversitatea de gen în sectorul energetic', 

organizată marţi în sistem online 

Future Energy Leaders (FEL) România, programul de tineret al Comitetului 

Naţional Român al Consiliului Mondial al Energiei (CNR-CME), organizează, 

marţi, conferinţa cu tema "Women in Energy: diversitatea de gen în sectorul 

energetic". 

 

Evenimentul din acest an abordează problema diversităţii de gen în sectorul 

energetic şi aduce modele de femei de succes mai aproape de tânăra generaţie de 

femei din energie. 

 

 

https://ziare.com/social/stiri-sociale/ce-trebuie-sa-ai-in-vedere-atunci-cand-cumperi-bijuterii-din-aur-1652003
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Potrivit organizatorilor, la conferinţă şi-au anunţat participarea: Anca Dragu - 

preşedinte Senatul României, Elena Popescu - director în Ministerul Energiei, 

Doina Vornicu - COO CEZ România, Corina Popescu - CEO Electrica, Anne-

Marie Gestin - vicepreşedinte executiv Engie România, Livia Stan - director 

Afaceri Corporatiste E.ON România, Melania Amuza - vicepreşedinte Energie 

Electrică, Asociaţia Energia Inteligentă, Cătălina Nedelcu - lector universitar ASE 

& coordonator Program Energy MBA, ASE, Dalia Stoian - project manager Solar 

Decathlon EFdeN, Impact Manager FEL România, Cristina Chiriac - preşedintele 

CONAF România şi Daniela Şerban - preşedinte & co-fondator Vertik şi ARIR. 

 

Invitat special al evenimentului este Iulian Iancu, preşedintele CNR - CME. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 REACȚIA Moscovei după ce România a declarat persona non grata un 

diplomat rus 

Ambasadorul României la Moscova, Cristian Istrate, cunoaşte bine procedura 

măsurilor reciproce de răspuns la paşii corespunzători în relaţia cu Moscova, a 

declarat luni purtătoarea de cuvânt a Ministerului de Externe rus, Maria Zaharova, 

pentru agenţia de presă oficială TASS, comentând decizia Bucureştiului de a-l 

declara persona non grata pe adjunctul ataşatului militar al Ambasadei Rusiei în 

România. 

"Ambasadorul României în Rusia cunoaşte bine procedura măsurilor de răspuns", a 

spus ea. 

Autorităţile române l-au declarat luni persona non grata pe adjunctul ataşatului 

militar al ambasadei ruse la Bucureşti. Potrivit Ministerului de Externe al 

României, activităţile şi acţiunile diplomatului "contravin prevederilor Convenţiei 

de la Viena privind relaţiile diplomatice din 1961". 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/romania-expulzeaza-un-diplomat-rus-activitatile-si-actiunile-sale-contravin-prevederilor-conventiei-de-la-viena_1758643.html
https://www.stiripesurse.ro/romania-expulzeaza-un-diplomat-rus-activitatile-si-actiunile-sale-contravin-prevederilor-conventiei-de-la-viena_1758643.html
https://www.stiripesurse.ro/romania-expulzeaza-un-diplomat-rus-activitatile-si-actiunile-sale-contravin-prevederilor-conventiei-de-la-viena_1758643.html
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 Fondul european de relansare post-COVID începe să devină realitate: 

primele plăți s-ar putea efectua în iulie 

Negocierile au fost dificile, iar planul a început lent, dar din imensul fond european 

de recuperare post-coronavirus s-ar putea efectua primele plăţi în iulie, scrie AFP 

într-un articol publicat luni pe platforma European Data News Hub (EDNH). 

Spre uşurarea Bruxellesului, săptămâna trecută au fost trecute două obstacole 

importante în calea pachetului de granturi şi împrumuturi de 672 miliarde de euro, 

cât reprezintă Mecanismul de Redresare şi Rezilienţă, elementul central al fondului 

istoric de relansare economică de 750 de miliarde euro, potrivit agerpres.ro. 

Curtea constituţională a Germaniei a respins o contestaţie de blocare a ratificării 

acordului, iar Portugalia a devenit primul membru UE care şi-a prezentat planul de 

cheltuieli. 

"A fost o săptămână foarte bună", a declarat pentru AFP un înalt oficial al UE. 

Încă o duzină de state membre - inclusiv un actor important, Franţa - ar trebui să 

urmeze exemplul în această săptămână, predând ceea ce oficialii avertizează că 

sunt documente în medie de 50.000 de pagini. 

Acest lucru va permite Comisiei Europene să petreacă două luni studiind ceea ce 

vor fi în cele din urmă 27 de planuri naţionale de investiţii şi reforme. 

Dacă vor trece, statele membre vor avea nevoie de până la patru săptămâni pentru 

a-şi da unda verde şi apoi, a spus un oficial, "vom vedea că banii vor începe să 

curgă în iulie". 

Planul UE de 750 miliarde de euro pentru relansarea post-pandemie a fost convenit 

în iulie 2020, astfel că se va împlini 

un an de la decizia istorică a Uniunii Europene de a pune în comun datoria pentru a 

finanţa pachetul de relansare economică. 

Şi ceea ce odată părea un exerciţiu extrem de ambiţios a fost eclipsat de adoptarea 

de către Statele Unite a unui plan de infrastructură de 1,9 trilioane de dolari. 
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SUA au avansat cu vaccinările împotriva coronavirusului, ceea ce înseamnă că 

economia lor va ieşi din lockdown mai repede decât cele din Europa. 

Şefii UE rămân optimişti. "Obiectivul nostru este să aprobăm toate planurile până 

în vară", a declarat preşedinta Comisiei Europene, Ursula von der Leyen. 

- Soseşte cavaleria - 

Dar unele capitale naţionale s-au arătat nerăbdătoare. 

"După cum văd, cavaleria americană soseşte la timp", a declarat ministrul francez 

de finanţe Bruno Le Maire la începutul acestei luni. "Mi-aş dori ca şi cavaleria 

europeană să ajungă la timp". 

Joi, Christine Lagarde, şefa Băncii Centrale Europene, a subliniat "urgenţa" de a 

continua stimularea economiei Europei. 

Spania şi Italia vor vedea cele mai mari injecţii de fonduri dacă planurile lor de 

aproximativ 70 de miliarde de euro sunt aprobate, urmate de Franţa cu 40 de 

miliarde. 

În ultimele săptămâni, în culise, oficialii Comisiei Europene au purtat discuţii 

dificile cu guvernele naţionale cu privire la criteriile pe care trebuie să le 

îndeplinească planurile de cheltuieli. 

Dar odată cu sosirea dosarului Portugaliei, blocajele politice încep să se 

prăbuşească. 

În ceea ce priveşte cheltuielile de investiţii, fiecare plan trebuie să aloce cel puţin 

37% măsurilor ce îmbunătăţesc mediul sau combat schimbările climatice. 

Se presupune că alte 20% vor finanţa tranziţia către o economie mai digitală. 

- Stimulente şi constrângeri - 

Speranţa este ca, pe măsură ce producţia europeană va creşte după un an de 

COVID şi probleme legate de izolare, să se anunţe o erupţie de cheltuieli în 

izolarea clădirilor, transport feroviar, puncte de încărcare a vehiculelor electrice şi 

internet de mare viteză. 
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Dar, însoţind stimulentele cu constrângeri, Comisia Europeană încearcă din nou să 

impună statelor membre reforme economice structurale. 

Unele dintre acestea se vor dovedi dificile din punct de vedere politic în unele state 

membre. 

Franţa ar trebui să îşi reformeze asigurarea pentru şomaj, Spania codul muncii şi 

Italia să reducă şi mai mult cheltuielile publice. 

Discuţiile cu statele membre sunt încă în curs şi par deosebit de dure în cazul 

Ungariei. 

Premierul Viktor Orban a fost vineri la Bruxelles pentru discuţii cu uşile închise cu 

von der Leyen. 

Anul trecut, Budapesta a ameninţat că va bloca întregul pachet dacă plăţile din 

fond vor fi condiţionate de respectarea statului de drept. 

Cu toate acestea, oficialii de la Bruxelles spun că planurile de recuperare trebuie să 

respecte legea şi vor fi examinate pentru a se găsi lacune pentru corupţie. 

Orban are nevoie de cele şapte miliarde de euro care ar fi alocate Ungariei, dar 

dacă decide să nu dea înapoi, are un singur atu. 

Ungaria este unul dintre cele nouă state membre ale UE care încă nu au ratificat 

planul. Nicio plată nu va fi posibilă până când nu o vor face toate. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Parlamentul European urmează să voteze propria variantă pentru 

certificatele de călătorie, pas necesar pentru începerea negocierilor pentru 

forma finală / Liderii UE sunt invitați în plen pentru dezbateri privind 

acțiunile Rusiei, Chinei și Turciei 

Parlamentul European va fi în sesiune plenară în această săptămână, pe agendă 

fiind incluse mai multe voturi importante, pentru certificatul digital verde, 

programele de investiții ale UE și Acordul Post-Brexit, precum și o serie de 
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dezbateri cu președinții Consiliului European și Comisiei Europene și cu Înaltul 

Reprezentant pe tema acțiunilor Rusiei, Chinei și Turciei. 

Parlamentul European va discuta și va da un vot pe propunerea Comisiei pentru un 

certificat digital verde, care va reprezenta mandatul de negociere cu Comisia 

Europeană și Consiliul UE pentru forma finală. 

Intenția Comisiei Europene este ca noul certificat de călătorie să poată fi utilizat 

cel mai târziu de la 1 iulie. 

O serie de voturi vor fi acordate pentru programele de investiții ale UE, pe ordinea 

de zi sunt Orizont Europa pentru cercetare și inovație, programul LIFE pentru 

mediu și acțiune climatică, Europa digitală și Mecanismul de protecție civilă. 

Fondul european de apărare, programul spațial european, Fondul european de 

ajustare la globalizare și programul pieței unice așteaptă, de asemenea, un vot în 

această sesiune plenară. 

Acordul post-Brexit, deblocat după aproape două luni, va fi supus la vot, fiind 

necesar aprobarea Parlamentului European pentru a intra în vigoare definitiv. 

Deputații vor mai vota și noile reguli privitoare la distribuirea de conținut cu 

caracter terorist online. Platformele de internet vor fi obligate să șteargă sau să 

blocheze accesul în decurs de o oră la conținutul semnalat cu potențial terorist. 

Europarlamentarii i-au invitat, în această săptămână, pe președintele Consiliului 

European, Charles Michel, și pe șefa Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, să 

discute despre relația UE-Turcia și să explice ce s-a întâmplat la Ankara, când von 

der Leyen nu a avut loc asigurat lângă președintele Erdogan și Charles Michel. 

Europarlamentarii vor discuta ultimele evoluții din relația UE – Rusia, inclusiv 

încarcerarea lui Alexei Navalnîi, dar și prezența militară crescută la granița cu 

Ucraina și recentele tensiuni diplomatice Cehia-Rusia, fiind invitat la dezbateri 

Înaltul Reprezentant al UE, Josep Borell. 

Sancțiunile recente impuse de China împotriva unor politicieni și entități 

europene vor fi aduse, de asemenea, în discuție. 

(Sursa: G4Media.ro) 

https://www.g4media.ro/certificatul-covid-statele-membre-ue-prevad-o-durata-de-aplicare-de-un-an.html
https://www.g4media.ro/necunoscutele-din-jurul-certificatului-de-calatorie-intrarea-in-vigoare-si-valabilitatea-sunt-sau-nu-acceptate-testele-rapide-sau-ce-se-intampla-cu-tinerii-pentru-care-nu-se-recomanda-inca-vaccinare.html
https://www.g4media.ro/necunoscutele-din-jurul-certificatului-de-calatorie-intrarea-in-vigoare-si-valabilitatea-sunt-sau-nu-acceptate-testele-rapide-sau-ce-se-intampla-cu-tinerii-pentru-care-nu-se-recomanda-inca-vaccinare.html
https://www.g4media.ro/video-cel-mai-mare-program-european-pentru-cercetare-horizon-europe-a-fost-lansat-cu-un-buget-de-955-miliarde-de-euro-cristian-busoi-estimam-ca-se-vor-crea-pana-la-100-de-mii-de-locuri-de-munca.html
https://www.europarl.europa.eu/news/ro/headlines/economy/20210414STO02008/programul-life-actiunea-ue-impotriva-schimbarilor-climatice
https://www.europarl.europa.eu/news/ro/headlines/economy/20210414STO02008/programul-life-actiunea-ue-impotriva-schimbarilor-climatice
https://www.g4media.ro/parlamentul-european-va-da-un-vot-asupra-acordului-post-brexit-pe-27-aprilie-votul-va-fi-insotit-de-o-rezolutie-parlamentara.html
https://www.g4media.ro/negocierile-de-aderare-a-turciei-la-uniunea-europeana-ar-trebui-suspendate-oficial-daca-nu-isi-schimba-politica-externa-ostila-relatiile-ue-turcia-sunt-la-un-minim-istoric-arata-u.html
https://www.g4media.ro/scandalul-sofagate-liderii-grupurilor-politice-din-parlamentul-european-le-au-cerut-lui-charles-michel-si-ursulei-von-der-leyen-sa-puna-capat-disensiunilor.html
https://www.g4media.ro/comisia-europeana-va-monitoriza-retragerea-trupelor-rusesti-de-la-frontiera-cu-ucraina-si-din-crimeea.html
https://www.g4media.ro/comisia-europeana-va-monitoriza-retragerea-trupelor-rusesti-de-la-frontiera-cu-ucraina-si-din-crimeea.html
https://www.g4media.ro/noua-mutare-a-cehiei-in-disputa-cu-rusia-guvernul-ceh-a-cerut-autoritatilor-ruse-sa-si-reduca-masiv-personalul-de-la-ambasada-din-praga.html
https://www.g4media.ro/liderul-grupului-ppe-cere-presedintelui-parlamentului-european-si-inaltului-reprezentant-al-ue-sa-reactioneze-dupa-ce-china-a-decis-sanctiuni-impotriva-a-zece-cetateni-europeni-cinci-fiind-europarlam.html
https://www.g4media.ro/liderul-grupului-ppe-cere-presedintelui-parlamentului-european-si-inaltului-reprezentant-al-ue-sa-reactioneze-dupa-ce-china-a-decis-sanctiuni-impotriva-a-zece-cetateni-europeni-cinci-fiind-europarlam.html
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 Sectorul construcțiilor, alături de cel al transporturilor, ar putea plăti 

pentru emisiile de dioxid de carbon 

Noile ținte UE de reducere a emisiilor de gaze cu efect de seră vor face necesară 

taxarea suplimentară a unor noi sectoare, între care construcțiile și transporturile 

Foto: Guliver/GettyImages 

Și sectorul agricol trebuie să-și reducă emisiile de carbon. Sistemul subvențiilor ar 

putea fi modificat 

Uniunea Europeană a ajuns la un acord, săptămâna trecută, vizând reducerea 

emisiilor de gaze cu efect de seră cu cel puţin 55% până în 2030 comparativ cu 

nivelul din 1990, o nouă ţintă mai ambiţioasă care va necesita ca emisiile să scadă 

mai rapid în toate sectoarele, de la agricultură şi până la industria grea. Acum, 

Bruxelles-ul trebuie să pună la punct politici care să permită atingerea noii ţinte. 

Diplomaţii din statele membre ale Uniunii Europene vor discuta săptămâna aceasta 

despre modul în care sectorul transporturilor şi cel al construcţiilor vor plăti pentru 

emisiile lor de CO2, potrivit unui document intern consultat de Reuters, 

scrie Agerpres. În cazul automobilelor şi clădirilor, aceste politici ar urma să 

includă un sistem de comercializare a certificatelor de emisii (ETS), care obligă 

poluatorii să cumpere certificate care să acopere emisiile lor de CO2. 

„Acest lucru va trebui să se întâmple gradual, într-o modalitate care să nu provoace 

perturbări pentru aceste sectoare, şi nu afectează preţul carbonului în actualul 

sistem de comercializare a certificatelor de emisii”, se arată într-un document al 

Comisiei transmis diplomaţilor europeni, care urmează să fie discutat în cursul 

acestei săptămâni. 

Uniunea Europeană are deja un sistem de comercializare a certificatelor de emisii 

(ETS) care obligă centralele electrice, fabricile şi companiile aeriene să 

achiziţioneze certificate de acest fel tot mai costisitoare. 

Potrivit documentului consultat de Reuters, noua ţintă stabilită pentru 2030 va 

necesita o reducere suplimentară cu 10 puncte procentuală a emisiilor combinate 

ale sectoarelor care nu sunt acoperite în prezent de sistemul ETS, comparativ cu 

precedentul obiectiv al UE privind reducerea emisiilor de CO2. 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/sectorul-constructiilor-alaturi-de-cel-al-transporturilor-ar-putea-plati-pentru-emisiile-de-dioxid-de-carbon-1509435#highlight-1509435-1
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/sectorul-constructiilor-alaturi-de-cel-al-transporturilor-ar-putea-plati-pentru-emisiile-de-dioxid-de-carbon-1509435#highlight-1509435-1
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/ue-a-adoptat-obiectivul-de-a-si-reduce-emisiile-de-carbon-cu-cel-putin-55-pana-in-2030-1503117
https://www.agerpres.ro/economic-extern/2021/04/26/ue-vrea-ca-sectoare-transport-si-constructii-sa-plateasca-pentru-emisiile-lor-poluante--703664
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Și sectorul agricol trebuie să-și reducă emisiile de carbon. Sistemul subvențiilor ar 

putea fi modificat 

Printre aceste sectoare se numără transportul, construcţiile şi agricultura. Reuters 

susţine că executivul comunitar are în vedere un sistem de tip ETS pentru primele 

două iar, separat, statele membre negociază o reformare a subvenţiilor agricole 

pentru a ajuta la diminuarea emisiilor poluante ale sectorului agricol. 

Noul plan de tranzacţionare a emisiilor va fi făcut public în luna iunie. Comisia 

elaborează propunerile, dar deocamdată nu a confirmat niciun fel de detalii, nici 

măcar despre care anume părţi din sectorul construcţiilor ar putea să plătească 

pentru certificatele de poluare sau dacă cu taxarea CO2 se va aplica direct 

constructorilor de automobile sau şoferilor. 

Includerea sectoarelor transporturi şi construcţii într-un nou sistem de 

comercializare a certificatelor de emisii (ETS), separat de cel existent, ar putea 

asigura că noile politici nu vor afecta preţul certificatelor de poluare în actualul 

sistem. În ultimele luni, preţul certificatelor de poluare a crescut, stimulate de 

planurile UE vizând o reducere mai rapidă a emisiilor, iar luni au atins o noua 

valoare record, de peste 47 de euro pentru tona de CO2. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 UE se declară ”absolut împotriva” redesenării granițelor din Balcanii de 

Vest, ca răspuns la un document diplomatic neoficial, în care erau aduse în 

discuție unirea Albaniei cu Kosovo, precum și alipirea unor părți din Bosnia 

la Serbia sau Croația, cu scopul integrării acestor teritorii în UE. 

Răspunsul categoric al blocului comunitar a fost rostit de un purtător de cuvânt, 

care a explicat că Uniunii i-a fost înaintat un document în care erau aduse în 

discuție unirea Albaniei cu Kosovo, precum și alipirea unor părți din Bosnia la 

Serbia sau Croația, cu scopul integrării acestor teritorii în UE. 

Scenariul a stârnit un val de reacții critice mai ales din partea bosniacilor, care l-au 

considerat drept ”o amenințare la unitatea teritorială”, venită la peste 20 de ani de 

la încheierea Războiului Bosniac.  
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Agenția Reuters precizează că documentul nu a fost asumat de niciun stat. Două 

țări fost-iugoslave au aderat deja la UE, Slovenia și Croația, iar Muntenegru, 

Serbia, Bosnia-Herțegovina, Kosovo, Albania și Macedonia de Nord și-au 

exprimat dorința de a adera. Blocul comunitar a precizat că înainte de un astfel de 

demers, țările trebuie să-și rezolve disputele teritoriale și să continue reformele 

democratice. În acest timp, se angajează să mențină un dialog permanent cu 

Balcanii de Vest, în care și Rusia și China își manifestă influența. 

Ursula von der Leyen, președintele Comisiei Europene, a discutat astăzi cu 

președintele sârb Alexander Vucic despre Kosovo, stat nerecunoscut de toate țările 

membre, iar în această săptămână vor ajunge la Bruxelles și președinții statelor 

Kosovo și Macedonia de Nord. 

(Sursa: biziday.ro) 

 


